
PLÁN ROZVOJE VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍ 
V ZADNÍ TŘEBANI 

 Zpracovatelé:  ing. Jan Bartoň DiS., RNDr. Petr Mareš Ph.D., ing. arch. Šárka Sodomková, Mgr. Jiří Stockmann 



Ve středu večer, 11.září 2013 se v malém sále Společenského domu 
uskutečnilo veřejné setkání na téma „Plán rozvoje veřejných 
prostranství“ této obce. Více než čtyřicet občanů se zde dozvědělo o 
připravovaném dotazníkovém šetření a o rozpracovaném plánu 
rozvoje a aktivně se zapojilo do debaty. 
 
Významnou částí tohoto večera byla diskuse na témata stavu, funkce 
i vzhledu  návsi, sportovišť, nádraží, školy i cest. Dozvěděli jsme se tak 
nejpalčivější témata, která nás všechny trápí, i slyšeli pozitivní názory 
na různá místa v obci. Setkání se zúčastnili také někteří zastupitelé, 
kteří mohli bezprostředně reagovat a zodpovědět zvědavé dotazy 
občanů. 
 
Zpracovatelé plánu zde také představili několik nápadů, jak by 
některé plochy v obci mohly vypadat, což vyvolalo odezvy vstřícné i 
odmítavé. (Můžete je vidět zde na následujících stánkách.) To bylo 
ostatně záměrem - motivovat spoluobčany k diskusi o rozvoji Zadní 
Třebaně. Děkujeme všem, kteří přišli. 
  
Tím ovšem nic nekončí, ale teprve začíná. Do konce září budou do 
poštovních schránek obyvatel Zadní Třebaně distribuovány již 
zmíněné dotazníky. Prosíme o jejich upřímné vyplnění a těšíme se 
mnoho dalších podnětů důležitý pro rozvoj naší obce.  
 
Jan Bartoň 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Aktuálně:    CO SE DĚLO NA VEŘEJNÉM SETKÁNÍ NAD PLÁNEM ROZVOJE OBCE 11. ZÁŘÍ 2013 



Zpracovatelé Plánu rozvoje veřejných prostranství a zastupitelstvo 
obce zvou srdečně obyvatele Zadní Třebaně na VEŘEJNÉ SETKÁNÍ. Na 
programu bude zahájení dotazníkového šetření,  představení 
rozpracovaného plánu rozvoje i ukázka nápadů a skic architektů 
žijících v Zadní Třebani  a diskuze nad nimi. Ti, kdo věnují středeční 
večer společnému setkání, uvidí možné proměny centra Třebaně, 
příklady využití veřejného prostoru z jiných vesnic, v diskuzi budou 
moci říct svůj názor na to, co by si v Třebani přáli a o co nestojí. 
Všichni jsou srdečně zváni. Veřejné setkání proběhne 11. září ve 
Společenském domě Na Návsi 4 od 19.00 hod.  
Šárka Sodomková 
 
 
 
 
 
 
PROGRAM: 
PREZENTACE ZPRACOVATELŮ PLÁNU ROZVOJE 
PREZENTACE WORKSHOPU ARCHITEKTŮ 
ZAHÁJENÍ DOTAZNÍKOVÉHO ŠETŘENÍ 
VEŘEJNÁ DISKUZE 
 
 

Aktuálně:  ZVEME VŠECHNY OBYVATELE ZADNÍ TŘEBANĚ NA VEŘEJNÉ SETKÁNÍ 
ZÁŘÍ 2013 



Jak si lámeme hlavu nad Plánem rozvoje Zadní Třebaně, napadlo nás uspořádat WORKSHOP pro architekty. Oslovili 
jsme všechny odborníky na navrhování i veřejných prostor, kteří bydlí v Zadní Třebani  (a o kterých jsme věděli) a 
pozvali jsme je na jednodenní pracovní setkání na téma: Co mě jednou napadlo. Sešlo se nás 5 architektů a pod 
pergolou na zahradě jsme se bavili nad plány pro Zadní Třebaň. Setkání bylo příjemné a zjistili jsme, že není problém 
si porozumět a shodnout se. Ze setkání vyšlo několik obrázků, které jsme nazvali PROMĚNY a které nám, jak 
doufáme, pomohou rozvířit diskuzi ohledně vzhledu i fungování veřejných prostor v obci. 

Co již proběhlo:  WORKSHOP ARCHITEKTŮ 
SRPEN 2013 

Workshopu se zúčastnili: 
Ing. arch. Tomáš Pavlas, Ing. arch. Pavla Pavlasová, 
Ing. Věra Vokálová, Ing. arch. Marek Sodomka, Ing. 
arch. Šárka Sodomková 

Shodli jsme se na tom, že bychom chtěli  obec zase 
trochu vrátit pěším. Na následujících obrázcích je 
Zadní Třebaň vesnicí s lípami, které v zimě nestíní a 
v létě se pod nimi dá posedět na lavičce,  
mlatovými cestami, po kterých se dobře chodí , ale 
zároveň umožní vodě, která naprší se zase co nejvíc 
vsáknout do země, s návsí, kde se mohou lidé 
setkat  nejen za účelem vyzvednutí doporučené 
zásilky.  
Jaká má Třebaň skutečně být bychom rádi 
prodiskutovali s jejími obyvateli na veřejném 
setkání. 



PROMĚNY ZADNÍ TŘEBANĚ  WORKSHOP ARCHITEKTŮ               PS.: BERTE S REZERVOU :) 
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Chceme do našeho projektu zatáhnout co nejvíce lidí a s dětmi ve škole jsme se rozhodli začít. Připravili jsme pro děti 
z 1. až 4. třídy celodenní workshop na téma Zadní Třebaň.  
Řekli jsme si něco z historie obce a také něco o způsobu zakreslování  do map. Pak si děti zkusily vymodelovat a 
nakreslit  svoji představu o Zadní Třebani. 
Venku jsme si pak udělali malou bojovku, která potvrdila, že děti Třebaň dobře znají a vytvořili jsme emocionální 
mapu Třebaně, kdy jsme do mapy lepili připravené samolepky s emotikony jako TADY TO MÁM RÁD nebo TADY SI 
HRAJU.  
Nakonec si děti v terénu zkusily udělat i malý průzkum. Počítali jsme možství lidí i aut na kritických místech v obci a 
údaje jsme zapisovali do připravených tabulek. 

Co již proběhlo:  WORKSHOP VE ŠKOLE 
ČERVEN 2013 



Děti modelovaly a kreslily svoje představy o Zadní Třebani. 



BOJOVKA 
Děti jsou dobří pozorovatelé, vlastně nás docela 
překvapily. Při procházce Třebaní měly děti za úkol najít 
jednotlivá  místa z fotek.  Našly všechna bez problémů, 
vždyť taky chodí Třebaní pravidelně a pěšky. 
 
Je zajímavé a i zábavné projít si dobře známá místa, 
kterými člověk chodí třeba i každý den a dívat se na věci 
trochu z jiného úhlu, za jiným účelem. Tahle hra nám 
může trochu otevřít oči, ale i nastolit nečekané otázky. 
 
 
 



Co již proběhlo:  PROCHÁZKA S ARCHITEKTEM 
ČERVEN 2013 

Na úvod a také abychom se trochu představili, rozhodli jsme se 
udělat malou procházku po Zadní Třebani. Počasí nám moc 
nepřálo, ale přece přišlo pár nadšenců a my jsme se dozvěděli o 
Třebani mnoho zajímavého. 
Nejdůležitější bylo zjištění, že jsou v Třebani lidé, kteří jsou 
připraveni a ochotni se zapojit do procesu plánování. 
Prošli jsme se mezi návsí a nádražím a školou a o jednotlivých 
místech jsme si povídali. 



Emocionální mapa Zadní Třebaně 



Počasí nám zrovna nepřálo, ale poradili jsme si. 

Vzali jsme mapu Zadní Třebaně s vyobrazením návsi, 
nádraží a jeho okolí a školy. S sebou jsme měli také 
připravené samolepky s ikonami vyjadřujícími některé 
typické aktivity nebo emoce. S účastníky procházky jsme 
vytvořili jakousi emocionální mapu. 
Dále si každý vyznačil do mapy svoje obvyklé cesty obcí, 
pěšky zelenou, na kole modrou a autem červenou fixou. 
Výsledná mapa bude použita jako podklad pro naši další 
práci na plánu rozvoje. 
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